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Protokół Nr VIII/18/2020 

z XVIII sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 7 maja 2020 r. 

 

Sesja online – sala nr 1 Urzędu Gminy w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Marcin Bardjan, powiedział iż w związku z 

zaistniałą sytuacją w kraju dzisiejsza sesja odbywa się online, powitał wszystkich zebranych, 

po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 13 radnych, co stanowi quorum i Rada może 

podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący odczytał zaproponowany porządek obrad, 

powiedział iż dzisiejsza sesja została zwołana w trybie pilnym, w związku z czym procedowany 

jest zaproponowany porządek obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/135/20 Rady Gminy Rakszawa 

z dnia 7 kwietnia 2020 roku. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2020. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Rakszawa na lata 2020 – 2026. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rakszawa w 2020 r. 

6. Podjęcie apeli i inicjatyw Rady Gminy. 

7. Omówienie sytuacji w Gminie Rakszawa. 

8. Zakończenie obrad. 

 

Ad. 2 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu drugiego porządku obrad tj. 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/135/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 

7 kwietnia 2020 roku. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana 

Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż na wczorajszym posiedzeniu wspólnym Komisji wszystkie projekty 

uchwał zostały szczegółowo omówione, zmiana w tej uchwale dotyczy środków na 

przeciwdziałanie alkoholizmowi, wprowadzana jest na wniosek Regionalnej Izby 

Obrachunkowej. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusje w 

temacie tej uchwały. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wczorajszym wspólnym  posiedzeniu wszystkich Komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, po czym poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/135/20 Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 kwietnia 

2020 roku. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  
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Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XVIII/139/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 maja 2020 roku w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/135/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 kwietnia 2020 roku, odczytał jej treść, po czym uznał punkt 

drugi porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 3   

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad tj. 

podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2020. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż zmiana budżetu związana jest głównie z obniżeniem subwencji 

oświatowej oraz dotacją, jaką Gmina otrzymała na zakup komputerów. Pan Wójt przedstawił 

zmiany informując, że w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2020 zmniejszono planowane 

dochody z tych źródeł na łączną kwotę 75.755,00 zł, w tym: dochody z części oświatowej 

subwencji ogólnej o kwotę 74.332,00 zł, dochody z udziałów w podatku dochodowym od osób 

fizycznych o kwotę 1.423,00 zł. W związku z otrzymaniem dotacji celowej na Projekt „Zdalna 

szkoła” zwiększono dochody budżetu o kwotę 59.936,00 zł, dodał iż na prefinansowanie 

wydatków Projektu (zakup sprzętu komputerowego – 25 komputerów, które zostały przekazane 

dyrektorom szkół) zaangażowano środki własne Gminy z rezerwy ogólnej budżetu. Ponadto 

dochody bieżące budżetu z tytułu udziału w podatku dochodowym od osób prawnych zostały 

zwiększone o ponadplanowe wpływy w kwocie 15.819,00 zł. Pan Wójt powiedział, iż kwoty 

zmian budżetu są także spowodowane korektami związanymi z bieżącą działalnością 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusje w 

temacie tej uchwały. Pan Przewodniczący w związku z problemami technicznymi ogłosił kilka 

minut przerwy. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady. 

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wczorajszym wspólnym  posiedzeniu wszystkich Komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2020. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XVIII/140/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 maja 2020 roku w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Gminy Rakszawa na rok 2020, odczytał jej treść, po czym uznał punkt trzeci porządku obrad 

za wyczerpany.  

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad tj. 

podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na 

lata 2020 – 2026. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta.  

Pan Wójt powiedział, iż każda zmiana budżetu związana z inwestycjami wywołuję zmianę 

wieloletniej prognozy finansowej, co później ma związek ze zdolnością kredytową Gminy i 

możliwościami finansowania inwestycji w latach następnych. Pan Wójt powiedział, iż 
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inwestycja związana z budową kanalizacji sanitarnej i sieci wodociągowej w związku z 

pozytywną oceną wniosków o dofinansowanie została zmieniona z inwestycji finansowanej z 

własnych środków na inwestycję finansowaną ze środków zewnętrznych. Pan Wójt 

poinformował zebranych, że zostało podpisane porozumienie dotyczące finansowania budowy 

tunelu na drodze wojewódzkiej w miejscowości Łańcut. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusje w 

temacie tej uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wczorajszym wspólnym  posiedzeniu wszystkich Komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2020 – 

2026. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała Nr XVIII/141/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 maja 2020 roku w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Rakszawa na lata 2020 – 2026, odczytał treść, po czym uznał punkt czwarty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad tj. 

podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rakszawa w 2020 r. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt powiedział, iż taki program zgodnie z ustawą przyjmowany jest corocznie, środki 

jakimi Gmina dysponuje na ten cel pozwalają na bieżące działania, które głównie polegają na 

wyłapywaniu bezdomnych zwierząt i oddawaniu ich do adopcji, bądź do schroniska, niemniej 

jednak schroniska nie są preferowane, gdyż jest to bardzo duży koszt, a zwierzęta już później 

nie odzyskują wolności, na chwilę obecną środki zostały nieco uszczuplone ze względu na 

potrzebę pomocy w innych zakresach. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusje w 

temacie tej uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż projekt tej uchwały był omawiany na 

wczorajszym wspólnym  posiedzeniu wszystkich Komisji, opinia jest pozytywna. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rakszawa w 2020 r. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż podjęta uchwała będzie miała Nr XVIII/142/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 maja 2020 roku w sprawie przyjęcia Programu opieki nad 
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zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Rakszawa w 2020 r., odczytał treść, po czym uznał punkt piąty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 6 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad tj. 

podjęcia apeli i inicjatyw Rady Gminy. Pan Przewodniczący oddał głos Panu Wójtowi. 

Pan Wójt powiedział, iż obecnie jest taki okres, w którym nic na przyszłość nie jest wiadome, 

pojawiają się tzw. Rządowe tarcze pomocowe, niemniej jednak dotyczą one wybranych grup 

społecznych, wiążą się one głównie z pomocą przedsiębiorcom samozatrudnionym, osobom 

które posiadają dzieci w wieku szkolnym, kompleksowo nie dotykają wszystkich, choć są 

dużym wsparciem. Pan Wójt powiedział, iż również Gmina może coś w tym temacie zadziałać, 

trzeba się zastanowić nad obniżeniem podatków lokalnych na rok 2021, trzeba pracować nad 

podniesieniem wydatków inwestycyjnych, przy jednoczesnym obniżeniem podatków 

lokalnych, pomoc będzie wyważona. Pan Wójt przypomniał, iż do tej pory prowadzone były 

dopłaty do opłat za ścieki, chciałby te dopłaty utrzymać, dodał iż wraz z radnymi zastanawiają 

się nad obniżeniem podatków od nieruchomości oraz podatku od środków transportowych. 

Głównym dochodem Gminy są subwencje, które w każdym roku są zmieniane, raz są wyższe, 

a raz są niższe, teraz należy się spodziewać, że subwencje będą niższe, gdyż koszty 

funkcjonowania państwa w czasach epidemii są dość duże, dlatego też z inicjatywy Rady 

Gminy został przygotowany projekt uchwały o którego poparcie poprosił.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusje w 

temacie tej uchwały.  

Przewodniczący Komisji Gospodarczej powiedział, iż pomysł, aby pomóc mieszkańcom w 

tych trudnych chwilach spotkał się z dużą aprobatą wśród radnych, dlatego tez zarówno Wójt, 

jak i Rada Gminy rekomendują podjęcie tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w temacie tej uchwały, w 

związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie podjęcia prac nad projektami uchwał zmierzających do obniżenia podatków 

lokalnych w Gminie Rakszawa oraz innego wsparcia dla mieszkańców. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, którzy głosowali 

„za” – 13  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż podjęta uchwała będzie miała Nr XVIII/143/20 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 maja 2020 roku w sprawie podjęcia prac nad projektami 

uchwał zmierzających do obniżenia podatków lokalnych w Gminie Rakszawa oraz innego 

wsparcia dla mieszkańców, odczytał treść, po czym uznał punkt szósty porządku obrad za 

wyczerpany. 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił kilka minut przerwy technicznej. 

 

Ad. 7 

 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady, po czym przeszedł do realizacji 

punktu siódmego porządku obrad tj. omówienia sytuacji w Gminie Rakszawa. 

Pan Wójt powiedział, iż w chwili obecnej sytuacja w Gminie Rakszawa jest stabilna, nie ma 

zachorowań, kwarantanną są objęte tylko osoby, które wracają z zagranicy, nie dochodzą też 

sygnały o braku bieżącej pomocy medycznej, dodał że informacje dotyczące tego, że całe 

schronisko jest zapełnione osobami przebywającymi na kwarantannie są nieprawdziwe, 

umieszczonych było tam kilku mieszkańców Gminy, poddanych indywidualnej kwarantannie. 

Jeżeli chodzi o Urząd Gminy, to działa on na zasadach półzamkniętych, mieszkańcy mogą 
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załatwiać sprawy, jeżeli zachodzi taka konieczność są przyjmowani przez pracowników w hallu 

Urzędu, na zewnątrz znajduje się urna do której można składać dokumenty. Wszystkie sprawy 

załatwiane są telefonicznie, czy też za pomocą komunikacji elektronicznej, na bieżąco 

wydawane są dowody osobiste, jeżeli zachodzi taka konieczność pracownicy jeżdżą w teren do 

mieszańców. Przez pewien okres „z urzędu” były zawieszone wszystkie postępowania 

administracyjne. Pan Wójt poinformował, iż w ramach akcji szycia maseczek łącznie uszyto 

22 000 sztuk maseczek, akcja zainicjowana przez Urząd Gminy skupiła ponad 170 osób, które 

nie tylko szyły , czy dystrybuowały maseczki, ale także pomagały osobom starszym poprzez 

dostarczanie leków, czy żywności. W akcji wzięli udział nie tylko wolontariusze z terenu 

Gminy Rakszawa, ale także z terenu miasta Łańcut, z dzielnicy Podzwierzyniec, z terenu 

Gminy Czarna i Gminy Żołynia. Gmina zanim jeszcze wprowadzono obowiązek noszenia 

maseczek zakupiła materiał na około 18 000 sztuk maseczek, po weryfikacji okazało się, że 

wystarczy na 17 500 maseczek, pozostały materiał został przekazany przez wolontariuszy z 

Rakszawy Basakówka, z Kątów Wydrzańskich, 4 500 maseczek zostało uszytych z materiału 

przekazanego przez wolontariuszy. W ramach akcji zgodnie z ewidencjami prowadzonymi 

przez rozdających przekazano mieszkańcom Gminy Rakszawa 10 500 maseczek, wcześniej 

interwencyjnie rozdano 1 500 maseczek, również poza teren Gminy, gdyż na początku, zanim 

jeszcze został wprowadzony nakaz noszenia maseczek były one rozdawane osobom najbardziej 

narażonym, kurierom, kierowcom samochodów ciężarowych, pracownikom służby zdrowia 

itd. 2 000 maseczek wolontariusze współpracujący z Gminą Rakszawa przekazały osobom 

zajmującym się osobami starszymi, około 8 000 sztuk maseczek przygotowanych jest do II tury 

rozdawania, w razie konieczności akcja maseczek zostanie przeprowadzona jeszcze raz. Pan 

Wójt podziękował wszystkim wolontariuszom za współpracę, ich poświęcenie było ogromne, 

szczególnie podziękował Paniom z Koła Gospodyń Wiejskich, rodzinom i członkom OSP, 

rodzinom i pracownikom Urzędu Gminy, którzy pracowali poza godzinami pracy Urzędu, 

radnym i ich rodzinom, którzy zajęli się dystrybucją i szyciem maseczek, rakszawskim 

sportowcom, którzy również okazali się bardzo pomocni, sołtysom, pasjonatom kultury i 

artystom, pracownikom GOKiC i szkół podstawowych, którzy zostali przebranżowieni i szyli 

maseczki. Urząd Gminy zorganizował również akcję produkcji przyłbic ochronnych, co było 

istotne na początku panowania epidemii, gdyż wówczas nie było ich wcale, szczególnie w 

szpitalach, ośrodkach zdrowia, aptekach, czy w sklepach spożywczych, akacja ta została 

zainicjowana przez Urząd Gminy i wolontariuszy z miasta Łańcut Podzwierzyniec oraz 

Rakszawy Basakówka, wolontariusze drukowali przyłbice na własnych drukarkach 3D, z 

własnych materiałów, za własne środki. Wolontariusze wydrukowali już ponad 1 900 przyłbic, 

a około 570 trafiło do mieszkańców Rakszawy i rakszawskich instytucji oraz do sąsiednich 

Gmin. Pan Wójt powiedział, iż Gmina mogła zakupić maseczki, ale za tyle ile zostało uszytych 

trzeba by było zapłacić około 160.000,00 zł, ponad 11.000,00 zł trzeba by było zapłacić tylko 

za przyłbice, jakie zostały rozdane na terenie Gminy Rakszawa, a cała akcja w Gminie 

Rakszawa kosztowała 15.000,00 zł. Pan Wójt powiedział, iż najważniejsze w tym wszystkim 

jest to, że udało się zmobilizować ludzi do wspólnego działania, co zaprzeczyło panującym 

stereotypom, że mieszkańcy Rakszawy są skłóceni i nie potrafią współpracować, mieszkańcy 

pokazali, że potrafią się zjednoczyć i współpracować, z czego Pan Wójt jest bardzo dumny. Pan 

Wójt powiedział, iż mimo panującej pandemii rakszawska oświata funkcjonuje, jeżeli chodzi o 

oddziały przedszkolne, to na dzień dzisiejszy jest tylko kilkoro chętnych do jednego 

przedszkola, znajdującego się w centrum Rakszawy, z uwagi na dostosowanie do wytycznych 

po rozmowach z dyrektorem, nauczycielami i rodzicami zapadła decyzja, że przedszkole będzie 

uruchomione od 18 maja. Jeżeli chodzi o GOKiC, to pracował on na zasadzie zamkniętej, 

częściowo przebranżowił się w szwalnię i produkował maseczki, na dzień dzisiejszy zgodnie z 

wytycznymi w sposób ograniczony została otwarta biblioteka, w drodze elektronicznej 

wcześniej można zamawiać księgozbiór, który następnie można odbierać, więcej szczegółów z 

tym związanych można znaleźć na stronie internetowej Ośrodka Kultury. W międzyczasie 

pojawiło się kolejne zagrożenie, które niebawem ma nastąpić, przewidywana jest susza, która 
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dosięgnie wszystkich. Pan Wójt powiedział, iż już od półtora roku trwają prace nad 

zabezpieczeniem wody, prawie na finiszu jest przygotowanie budowy nowej stacji uzdatniania 

wody, Pan Wójt wyraził nadzieję, że pod koniec czerwca zostanie ogłoszony przetarg, tak aby 

można było bazować nie tylko na ujęciach źródlanych, ale także na ujęciach głębinowych, a o 

tym, że w tym roku będzie susza było wiadomo już w roku poprzednim. Pan Wójt powiedział, 

iż została wprowadzona poczta gminna, zgodnie z obowiązującymi przepisami każdy 

mieszkaniec powinien mieć skrzynkę pocztową, gminni gońcy zgodnie z przepisami w 

przypadku nieobecności adresata będą mogli w tej skrzynce zostawić awizo, a pocztę będzie 

można odebrać w Urzędzie Gminy po okazaniu tego awizo, goniec gminny nieco inaczej jak 

Poczta Polska, bo przez dwa kolejne dni będzie próbował dostarczyć korespondencję i dopiero 

jak za drugim razem nie zastanie adresata będzie zostawiał awizo, po 7 dniach ponownie będzie 

próbował dostarczyć przesyłkę, z ekonomicznego punktu widzenia jest to bardziej korzystne, 

niż korzystanie z usług Poczty Polskiej. Pan Wójt powiedział, iż Urząd Gminy cały czas 

pracuje, w tej chwili także nad pozyskaniem kolejnych dofinansowań, przygotowywane są trzy 

projekty, jeden do programu Maluch, dotyczy on utworzenia żłobka, drugi projekt, to program 

Drogi lokalne, tu planowane jest złożenie wniosku o dofinansowanie przebudowy drogi 

biegnącej koło internatu, rozważane są też inne drogi, program Dróg lokalnych będzie 

rozbudowany, gdyż pojawiły się kolejne środki, doda iż o wszystkim będzie radnych 

informował. Trzeci projekt dotyczy programu Termo szkoła, jest to program związany z 

termomodernizacjom budynków szkolnych, tu rozważane są dwie lokalizacje, jedna to budynek 

ZSTG, a druga to budynek ZSPiP Nr 1. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym zapytał, czy radni chcą 

zabrać głos w tym punkcie, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu uznał punkt siódmy 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 8 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XVIII sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1400 do godz. 1500.   

 

 

Protokołowała: Teresa Nowicka   

Zatwierdził: 

 

 

 

 

 

 

 


